
Protokół nr 33/2023 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kołaczkowo z dnia 04.12.2023 r. 

1. Nazwa i adres kontrolowanego podmiotu: 

Urząd Gminy w Kołaczkowie, pl. Wł. Reymonta 1, 62-306 Kołaczkowo, 

2. Imię i nazwisko kontrolujących: 

Adam Kruszyński - przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska - zastępca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Zofia Kominek - członek Komisji Rewizyjnej 

Magdalena Cieślak - członek Komisji Rewizyjnej 

3. Data przeprowadzonej kontroli: 

4 grudnia 2023 r. 

4. Określenie przedmiotowego zakresu kontroli i okresu objętego kontrolą:. 

1. Omówienie projektu budżetu Gminy Kołaczkowo na 2024 r.  

2. Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Kołaczkowo na 2024 r. 

3. Ustalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej w 2024 r. 

5. Imię i nazwisko kierownika kontrolowanego podmiotu: 

Wójt Gminy Kołaczkowo – Teresa Waszak 

6. Przebieg i wynik czynności kontrolnych: 

Skarbnik Danuta Olejniczak przestawiła projekt budżetu Gminy Kołaczkowo na 2024 rok. 

Z przedstawionej informacji wynika, że dochody budżetu zaplanowano w kwocie 

50 893 508,31 zł, w tym dochody bieżące w kwocie 28 389 894,00 zł i dochody majątkowe 

w kwocie 22 503 614,31 zł. Wydatki zaplanowano w kwocie 56 163 508,31 zł w tym wydatki 

bieżące w kwocie 29 867 938,54 zł, a wydatki majątkowe w kwocie 26 295 569,77 zł. Deficyt 

budżetu w kwocie 5 270 000,00 zł zostanie sfinansowany przychodami z tytułu zaciągniętych 

pożyczek i kredytów na rynku krajowym w kwocie 4 300 000,00 zł, przychodów jednostek 

samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych 

ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach 

w kwocie 500 000,00 zł oraz nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 470 000,00 zł. W budżecie 

określono łączną kwotę przychodów w wysokości 5 470 000,00 zł oraz łączną kwotę 

rozchodów budżetu w wysokości 200 000,00 zł. Limit zobowiązań z tytułu zaciąganych 

kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych ustalono w kwocie 

4 500 000,00 zł. Ustala się dotację przedmiotową do samorządowego zakładu budżetowego, 

do kosztu przyjęcia 1m3 ścieków dowożonych w kwocie 90 000,00 zł. Dochody z tytułu 

wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych ustalono w kwocie  74 300,00 zł.  

Dochody z tytułu części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym określono na 40 000,00 zł i wydatki na realizację lokalnej międzysektorowej polityki 

przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania alkoholu w wysokości 40 000,00 zł.  

Po stronie dochodów zaplanowano większą kwotę w wysokości 300 000,00 zł z wpływów 

ze sprzedaży mienia, ponieważ planowana jest sprzedaż działki w Borzykowie i sprzedaż 

użytkowania wieczystego w Borzykowie. 



Wyższy plan jest również po stronie subwencji oświatowej ze względu na planowane podwyżki 

dla nauczycieli w wysokości 12,3%.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała w jakiej wysokości bieżące wydatki 

oświaty pokrywa otrzymana subwencja.  

Skarbnik Danuta Olejniczak odpowiedziała, że wydatki bieżące z działu oświaty planuje się  

14 504 028,00 zł, dotacja na dzieci przedszkolne wynosi 192 000,00 zł oraz na dzieci 

w zerówce 56 000,00 zł. Po podliczeniu wszystkich dochodów jakie generuje oświata,  różnica 

jaką musi pokryć budżet gminy wynosi 5 246 000,00 zł (jest to różnica między wszystkimi 

dochodami, a wydatkami). 

W ciągu roku kalendarzowego gmina przekazuje dotację do niepublicznego przedszkola 

w Borzykowie i we Wszemborzu w wysokości 1 022 000,00 zł oraz do szkoły we Wszemborzu 

w wysokości 1 004 000,00zł.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że nie jest dobre utrzymywanie klas 

3 osobowych, ponieważ  nauczyciel musi być tak samo wynagradzany jak ten, który prowadzi 

klasę 20 osobową. Uczeń potrzebuje pewnej rywalizacji, a nie nauczania indywidualnego. 

Niestety opór środowiska lokalnego, by zamknąć placówkę jest bardzo duży.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że znaczące tu są również decyzje rady. Dzieci ze szkoły 

z Grabowa Królewskiego mogłyby dopełnić klasy w Bieganowie. Nie zgadza się z pojęciem, 

że jest duży opór społeczny, ponieważ wielu rodziców jest za tym, aby ich dzieci dołączyły 

do klas w innej szkole. W Grabowie Królewskim tylko pewna grupa społeczna chce utrzymać 

tą szkołę. 

Skarbnik Danuta Olejniczak poinformowała, że w budżecie gminy tworzy się rezerwy: ogólną 

w wysokości 133 000,00 zł oraz celową w wysokości 72 000,00 zł,  z tego: na realizację zadań 

własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 72 000,00 zł. Określa się sumę, 

do której Wójt może samodzielnie zaciągać zobowiązania w wysokości 3 500 000,00 zł. 

Łączna kwota dotacji udzielonych z budżetu gminy związanych z realizacją zadań gminy 

wynosi 4 382 698,48 zł. Dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

ustalono w kwocie 1 584 000,00 zł oraz wydatki związane z funkcjonowaniem systemu 

gospodarowania odpadami w wysokości 1 584 000,00 zł.  

Skarbnik Danuta Olejniczak szczegółowo omówiła wydatki majątkowe. Do przedstawianych 

zadań majątkowych odniosła się Pani wójt informując, że: 

- modernizacja sieci kanalizacyjnej w Grabowie Królewskim –został wykonany najbardziej 

awaryjny odcinek tej kanalizacji. Projekt jest opracowany na całość, jednak ze względu 

na koszty, które w całości musiałyby pochodzić z budżetu gminy zadanie jest podzielone 

na etapy. Podczas wykonywania prac należało wykonać jeszcze prace dodatkowe tj. odłączenie 

szamb i kanalizacji deszczowej. W wyniku działania dwa szamba zostały zlikwidowane, jednak 

znajdują się jeszcze ogromne szamba należące do wspólnot. Remontu wymaga odcinek 

kanalizacji do przepompowni, ponieważ jest pozarywany, a wykonując inwestycję na świetlicy 

należy również podłączyć ją do kanalizacji sanitarnej. Gmina będzie realizowała również 

budowę kanalizacji przy ul. Krakowskiej w Kołaczkowie, na którą zostały zabezpieczone 

środki w budżecie gminy. Zadanie należy pilnie wykonać ponieważ Starostwo Powiatowe 

otrzymało środki na budowę ścieżki pieszo-rowerowej przy ul. Krakowskiej w stronę Zielińca. 



Wobec tego wykonawca w pierwszej kolejności będzie budował kanalizację po stronie ścieżki, 

a następnie po drugiej stronie ulicy. Na realizację tego zadania gmina otrzymała środki z PROW 

w wysokości 100%. 

- budowa biblioteki w Sokolnikach – wójt poinformowała, że gmina chce pozyskać środki 

na budowę biblioteki w Sokolnikach.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska powiedziała, że obecny budynek jest w dobrym 

stanie. Jeżeli jest inaczej to prosi o ekspertyzę budowlaną.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że przy bibliotece w Sokolnikach są dwie działki i nic nie 

stoi na przeszkodzie, by na działce obok postawić nowy budynek, tym bardziej jak gmina  

otrzyma dofinansowanie.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska powiedziała, że radni chcą się zapoznać 

ze stanem obecnego budynku na komisji wspólnej.  

- rewitalizacja stawku przy Urzędzie Gminy w Kołaczkowie - wójt poinformowała, 

że rozpoczęły się prace związane z czyszczeniem zbiornika, ponieważ należy je wykonywać 

w okresie zimowym. Wiosną ogłoszony zostanie przetarg na zagospodarowanie terenu wokół.  

Radny Michał Stefański uważa, że gmina powinna ubiegać się o dofinansowanie zakupu wozu 

strażackiego. Uważa, że parametry tych samochodów są słabe i nie ma już samochodów o tak 

małej zasobności wody.  

Wójt Teresa Waszak uważa, że OSP ma dobry tabor, samochód Boryna ma 13 lat, nie jest 

wyeksploatowany. Trzeba wziąć pod uwagę stan budżetu i możliwości finansowe. Straż jest 

potrzebna, ale w budżecie nie jest zaplanowany zakup samochodu. 

Skarbnik Danuta Olejniczak poinformowała, że wpłynął wniosek od policji z prośbą 

o przekazanie dotacji w wysokości 60.000 zł na zakup samochodu.  

Wójt Teresa Waszak dopowiedziała, że na spotkaniu z przedstawicielami policji zostało 

ustalone, że gmina włączając w strukturę urzędu pomieszczenia należące wcześniej do policji 

musi pokryć koszty remontu z własnych środków, ponieważ dość późno została wyrażona 

zgoda przez przedstawicieli policji i projekt termomodernizacji nie obejmuje tej części. Wobec 

tego gmina została zwolniona z dofinansowania zakupu samochodu.  

Skarbnik Danuta Olejniczak omówiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaczkowo na lata 2024-2030. 

Skarbnik Danuta Olejniczak poinformowała, że gmina nie otrzymała jeszcze opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o przedstawionym projekcie uchwały. 

Ustalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej w 2024 r. 

 

Styczeń 

Omówienie wyników kontroli finansowej  RIO za rok 2022. 

Omówienie uchwał kadencji 2018-2023.  Ilość podjętych uchwał 

będących aktami prawa miejscowego oraz ilość wydanych orzeczeń 

Wojewody Wielkopolskiego. 

Luty 
Kontrola działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Kołaczkowie. 



Marzec Kontrola inwestycji zrealizowanych w 2023 r. 

Kwiecień Kontrola wykonania budżetu za 2023 r. 

 

Maj 
Kontrola informacji o stanie mienia komunalnego. 

Czerwiec 
Opracowanie opinii i wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta 

Gminy Kołaczkowo. 

Lipiec Kontrole zlecone przez Radę Gminy. 

Sierpień Kontrole zlecone przez Radę Gminy. 

Wrzesień Kontrole zlecone przez Radę Gminy. 

Październik Kontrole zlecone przez Radę Gminy. 

Listopad Ustalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej w 2025 r. 

Grudzień Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Kołaczkowo na 2025 r. 

 

Wolne głosy i wnioski: 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zgłosiła brak staranności w przywróceniu stanu 

dróg gminnych sprzed inwestycji budowy kanalizacji w Borzykowie. Poruszyła kwestię 

stojącej wody  przy świetlicy w Borzykowie ul. Piaskowa w związku z kończącą się gwarancją 

wykonawcy wnosi o rozwiązanie tej kwestii trybie pilnym.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że inwestycja została wykonana dobrze w związku z czym 

dokonano odbioru, jednak po czasie ziemia usiadła. Gmina zwróciła się do firmy Drokan 

o wykonanie naprawy i czeka na odpowiedź.  Zaniżenie na drodze powiatowej miało zostać 

poprawione przez powiat i do teraz jej nie realizuje. Wójt poinformowała również, że został 

złożony wniosek do firmy Enea w sprawie wyregulowania czasu świecenia lamp ulicznych. Na 

spotkaniu z przedstawicielami firmy Enea zostało ustalone, że będą zapisywane dane dotyczące 

godziny włączania i wyłączania się lamp ulicznych.   

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała w jakim dziale wzrosły wydatki. 

Skarbnik Danuta Olejniczak odpowiedziała, że duży wzrost jest w wydatkach na energię 

elektryczną oraz w dziale wynagrodzenia.  

Wójt Teresa Waszak dopowiedziała, że sama energia nie wzrosła na tyle, co składniki opłat. 

Poinformowała, że na przyszły rok również ma być gwarantowana cena za energię elektryczną. 

7. Wnioski pokontrolne: 

Komisja Rewizyjna nie stwierdziła nieprawidłowości. 



8. Zalecenia pokontrolne: 

W przypadku odmowy podpisania protokołu pokontrolnego przez wójta Gminy Kołaczkowo, 

jest on obowiązany do złożenia w terminie 3 dni od daty odmowy pisemnego wyjaśnienia jej 

przyczyny. Wójt może złożyć na ręce Przewodniczącego Komisji uwagi dotyczące kontroli i jej 

wyników. Uwagi składa się w terminie 7 dni od daty przedstawienia protokołu pokontrolnego 

do podpisania. 

 

Podpis kierownika kontrolowanego 

podmiotu:                     

Wójt Teresa Waszak 

    ………………………...... 

Popisy kontrolujących: 

Adam Kruszyński              …………………….. 

Zofia Kominek                  ……………………... 

Bogusława Wietrzyńska 

-Stramczewska                  …………………....... 

Magdalena Cieślak           ……………………… 

 

Kołaczkowo, 08.01.2024 r. 


